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Protokół Nr V/11 
z V sesji Rady Miejskiej 

w dniu 27 stycznia 2011 r. 
 
       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 1000 w sali 
konferencyjnej Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady piątej 
sesji Rady Miejskiej VI kadencji.  
       Po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości, w tym: Zbigniewa Szczygła - radnego 
Sejmiku Wojewódzkiego, Patrycję Sznurowską – Dyrektora Biura Senatora Stanisława 
Jurcewicza, oznajmił, iż zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się 
następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej ( 5 uchwał); 
     2) wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty przy  
         sprzedaży lokalu na rzecz najemcy; 
     3) wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr 7 położonego w Gorzanowie przy  
         Placu Wolności 2; 
     4) wyrażenia zgody na zbycie budynku użytkowego nr 7 położonego w Bystrzycy     
         Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach działki nr 119/8; 
     5) o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej; 
     6) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla  
         radnych; 
     7) rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami  
         pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na  
         rok 2011; 
     8) uchwała budżetowa gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2011; 
     9) planów pracy komisji stałych; 
   10) statutu sołectwa Lasówka; 
   11) statutu sołectwa Mostowice; 
   12) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Lasówce; 
   13) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad.    
 
      Przewodniczący poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce 

liczone będą przez wiceprzewodniczącego rady – radnego Jana Szkwarka. 

      Renata Surma – Burmistrz informuje, że dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 2 pod 
opieką p. Celiny Rybeczki utworzyły w mieście tzw. „grupę misyjną” i zbierają pieniądze 
dla dzieci z Ugandy. Przygotowały występ kolędników misyjnych, który zaraz przedstawią i 
proszą o datki. 
    
    Po zakończeniu występu przewodniczący zapytał, czy radni lub burmistrz mają uwagi, 
bądź zgłaszają dodatkowe propozycje do proponowanego porządku dziennego. 
Renata Surma – burmistrz - zgłosiła wniosek o dodanie do porządku obrad następujących 
uchwał: 



 2 

1) zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej; 
2) określenia wysokości dotacji dla zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w  
    2011 roku;  
3) określenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Gminy Bystrzyca  
   Kłodzka w 2011 roku;  
4) wyznaczenia inkasenta opłat cmentarnych;  
5) zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt: Indywidualizacja procesu nauczania i  
    wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych” w ramach Programu operacyjnego  
    Kapitał Ludzki;    
6) zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
7) o zmianie uchwały o wynagrodzeniu burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
   Prosi jednocześnie aby uchwałę budżetową oraz uchwały okołobudżetowe przenieść do 
uchwalenia na początek, w punkcie „podjęcie uchwał”. 
Jan Szkwarek – radny – proponuje, aby podjęcie uchwał w sprawie składów osobowych 
komisji przenieść na koniec punktu „podjęcie uchwał”. 
Mieczysław Kamiński -  radny – wnioskuje, aby składy osobowe komisji były 
rozpatrywane na początku.  
     Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad proponowanymi 
zmianami: 
1/ za przyjęciem wniosku burmistrza o rozpatrzenie jako pierwszej uchwały w sprawie 

budżetu gminy w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za oddano 13 głosów, przy 1 

przeciwnym i 1 wstrzymującym się. 

2/ za przyjęciem wniosku burmistrza o rozpatrzenie jako następnych uchwał w sprawach: 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
- określenia wysokości dotacji dla zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w  
   2011 roku, 
- określenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Gminy Bystrzyca  
  Kłodzka (ZBK) w 2011 roku, 
- wyznaczenia inkasenta opłat cmentarnych, 
- zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt: Indywidualizacja procesu nauczania i  
  wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych” w ramach Programu operacyjnego  
  Kapitał Ludzki,    
- zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej, 
- o zmianie uchwały o wynagrodzeniu burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 
       w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za oddano 13 głosów, przy 2 przeciwnych; 
3/ za wnioskiem radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za 
oddano 13 głosów, przy 2 przeciwnych. 
  
     Renata Surma – burmistrz – koalicja wyciąga rękę do radnych Adamowa i 
Kamińskiego i będzie głosować za członkostwem tych radnych w komisjach do których 
chcą należeć. 
Jednak p. Kamiński wczoraj podczas wizytacji szkoły w Gorzanowie przeprowadzał 
indywidualne rozmowy z radnymi, aby na niego głosowali, bo inaczej, to on pojedzie do 
miejscowości w których mieszkają i będzie chodził od domu do domu, aby nie zostali 
sołtysami. Żaden sąd nie ma prawa zmusić rady, aby radnego kierować do pracy w każdej 
komisji. 
Mieczysław Kamiński -  radny – stwierdza, że to burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej decyduje 
kto będzie członkiem jakiej komisji, namówiła radnych aby głosowali przeciwko dwu 
radnym, że może być członkiem jednej komisji a jak będzie grzeczny, to może dostanie 
drugą komisję, a jak będzie bardzo grzeczny to dostanie trzecią komisję. Orzeczenie 
wojewody jest jednoznaczne, każdemu radnemu należy się udział w każdej komisji, bo 
statut nie ogranicza liczby członków komisji. On nie straszy, ale informuje mieszkańców 
jaka jest u nas demokracja. 
     Przewodniczący przypomniał o zapisie statutowym w § 44 ust. 3, który brzmi:  
„W przypadku stwierdzenia, że w swoim wystąpieniu radny wyraźnie odbiega od 
przedmiotu obrad lub znacznie przekracza przeznaczony dla niego czas, przewodniczący 
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obrad może przywołać radnego „do rzeczy” a po trzykrotnym przywołaniu odebrać mu 
głos.” W tym miejscu przywołuje po raz pierwszy radnego Kamińskiego „do rzeczy”. 
Prosi o zachowywanie się jak dorośli. 
Władysława Płoch – radna – stwierdza, że radny Kamiński szantażował ją, że jak nie 
będzie na niego głosować, to przejdzie się po wiosce i zrobi jej taką opinię, że ludzie ją 
będą opluwać. 
 
   Przewodniczący poinformował, że obrady będą prowadzone zgodnie z przegłosowanymi 
przed chwilą uzupełnieniami.  
Po wprowadzeniu poprawek porządek dzienny sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji rady. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) uchwała budżetowa gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2011; 
2) Zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej;  
3) określenia wysokości dotacji dla zakładu budżetowego Centrum Integracji  
    Społecznej w 2011 roku; 
4) określenia stawek dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Gminy  
    Bystrzyca Kłodzka w 2011 roku; 
5) wyznaczenia inkasenta opłat cmentarnych; 
6) zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt: Indywidualizacja procesu    
    nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych” w ramach  
    Programu operacyjnego Kapitał Ludzki; 
7) zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
8) o zmianie uchwały o wynagrodzeniu burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej; 
9) wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty przy  
     sprzedaży lokalu na rzecz najemcy; 
10) wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr 7 położonego w Gorzanowie przy  
      Placu Wolności 2; 
11)  wyrażenia zgody na zbycie budynku użytkowego położonego w Bystrzycy     
       Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach działki nr 119/8; 
12) o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej; 
13) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla  
      radnych; 
14) rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami  
      pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na  
      rok 2011; 
15) planów pracy komisji stałych; 
16) statutu sołectwa Lasówka; 
17) statutu sołectwa Mostowice; 
18) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Lasówce; 
19) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
20) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej; 
21) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej; 
22) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej; 
23) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej; 
24) składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej. 
5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad.    
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Ad. 2. Powołanie sekretarza sesji 
    Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą do tej pory procedurą powoływani 
są zamiast komisji uchwał i wniosków – sekretarze sesji. Proponuje, aby od tej sesji 
obowiązki sekretarza pełnili na zmianę wiceprzewodniczący rady. Dzisiaj sekretarzem 
byłby Artur Pokora. 
    Następnie poddał pod głosowanie: 
1/ aby wiceprzewodniczący rady byli na zmianę sekretarzami sesji - w głosowaniu wzięło  
    udział 15 radnych, za oddano 13 głosów, przeciwny był 1, oraz wstrzymał się od głosu 1  
    radny i tym samym rada przyjęła wniosek. 
2/ aby na dzisiejszej sesji obowiązki sekretarza pełnił radny Artur Pokora - w głosowaniu 
wzięło udział 15 radnych, za oddano 13 głosów, przeciwny był 1, oraz wstrzymał się od 
głosu 1 radny i tym samym rada wybrała na sekretarza sesji radnego Artura Pokorę. 
    Przewodniczący poinformował również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane 
powinny być na piśmie.  
  

Ad 3. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji 
      Przewodniczący poinformował, że protokół z czwartej sesji w dniu 30 grudnia 2010 r. 
był i jest nadal do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
    W związku z tym, że nie było uwag poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
protokołu z ostatniej sesji. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za oddano 14 głosów i tym samym rada 
jednogłośnie przyjęła protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
 

Ad 4. Podjęcie uchwał 
1. uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2011 
 Przewodniczący poinformował, że na poprzedniej sesji podjęta została uchwała 
określająca procedurę uchwalania budżetu gminy. Przypomniał brzmienie § 11 tej 
uchwały.  
„§ 11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu winno zostać poprzedzone: 
1) odczytaniem projektu uchwały budżetowej; 
2) odczytaniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.  
    burmistrz zobowiązany jest przedstawić radzie stanowisko wobec zastrzeżeń i uwag  
    zawartych w opinii izby; 
3) odczytaniem opinii komisji stałych rady przez jej przewodniczących lub wyznaczonych  
    członków komisji; 
4) przedstawieniem stanowiska burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji  
    stałych, które może być: 
    a) negatywne lub,  
    b) przychylające się do wniosków w całości lub w poszczególnych ich punktach; 
5) dyskusją nad projektem budżetu; 
6) przedstawieniem ewentualnych autopoprawek burmistrza do projektu uchwały; 
7) głosowaniem wniesionych propozycji autopoprawek burmistrza; 
8) głosowaniem uchwały.” 
    Przewodniczący stwierdził, że aby obowiązujące prawo lokalne było w pełni 
respektowane, będą realizowane po kolei poszczególne punkty tego paragrafu. 
 
1) Odczytanie projektu uchwały budżetowej 
     Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą tego punktu. 
1/ Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały budżetowej oraz 
poinformowała, że: 
     Budżet gminy jest uchwalany w formie uchwały budżetowej na rok budżetowy i stanowi 
podstawę gospodarki finansowej.  
     Ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym określa, że uchwalenie 
budżetu gminy jest właściwością rady gminy. 
W związku z powyższym istnieje potrzeba podjęcia ww. uchwały. 
     Zgodnie z ustawą o finansach publicznych: 
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1) termin opracowania projektów budżetowych na 2011 rok jednostek samorządu  
     terytorialnego upłynął 15 listopada 2010 roku; 
2) uchwała budżetowa na 2011 rok winna być przyjęta przez organ do 31 grudnia 2010  
    roku, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach – nie później niż do dnia 31 stycznia  
    roku budżetowego. 
      Projekt budżetu na 2011 r. został opracowany w oparciu o zmiany wprowadzone 
ustawą o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r., a które obowiązują w 
uchwałach budżetowych jednostek samorządu terytorialnego w pełnym zakresie od 2011 
roku, w związku z którymi przedłożony projekt budżetu nie zawiera : 
1) limitów wydatków na Wieloletnie Programy Inwestycyjne w wykazie stanowiącym  
    załącznik do uchwały budżetowej ; 
2) informacji o stanie mienia;  
3) prognozy łącznej kwoty długu. 
     Celem uzupełnienia informacji o zmianach wprowadzonych ustawą o finansach 
publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r., a które obowiązują od 2011 roku należy dodać, że 
jednostki samorządu terytorialnego  do 15 listopada oprócz projektu uchwały budżetowej  
opracowują po raz pierwszy od 2011 roku  uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej.  
Obie te uchwały podlegały zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
     Natomiast informacja o mieniu jest składana radzie do 31 marca wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok poprzedni. 
    Oprócz powyższego do 31 maja burmistrz przekazuje radzie sprawozdanie finansowe 
jednostki samorządu terytorialnego  obejmujące:  
1) bilans z wykonania budżetu jst.; 
2) łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu  jednostek  
    budżetowych; 
3) łączny bilans, rachunek strat i zysków i zestawienie zmian funduszu zakładów  
    budżetowych. 
      Projekt budżetu na 2011 r. został opracowany w oparciu o: 
1) założenia przyjęte w Zarządzeniu nr 0151/303/2010 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej  z 
dnia 11 sierpnia 2010 r., przewidujące wzrost wydatków rzeczowych o 2,3 %, a 
wynagrodzeń o 2%. 
1. uchwałę Rady Miejskiej nr LIV/486/10 z dnia 26.03.2010 w sprawie wyodrębnienia  
      w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki 
2. ustawę z 17 lipca 2009 r. o zmianie ustawy o zarządzaniu kryzysowym, która w 
zakresie wysokości rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe w wysokości nie mniejszej 
niż 0,5% wydatków budżetu, pomniejszonych o wydatki inwestycyjne, wydatki na 
wynagrodzenia i pochodne oraz wydatki na obsługę długu obowiązuje od 2011 roku 
3. informacje uzyskane z Ministerstwa Finansów w piśmie z dnia 12 października 2010 r.: 
1) udział gmin w podatkach PIT w 2011 r. wyniesie 37,12%, wyższy niż w 2010 r. o 0,18% 
2) projekt budżetu państwa na 2011 r. zakłada wzrost subwencji ogólnej w części 
oświatowej o 5,5% obejmującej wzrost wynagrodzeń nauczycieli od września 2011 r.  
o 7%, 
3) prognozowany średnioroczny wskaźnik inflacji 102,3%, 
4) średnioroczny wzrost wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej w wysokości  
    100%. 
     Zgodnie z art. 242 ufp w przedłożonym projekcie budżetu na 2011 rok jest zachowana 
zasada, zgodnie z którą planowane wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż planowane 
dochody bieżące. 
Planowane dochody bieżące = 39 502 635 zł  
Planowane wydatki bieżące = 37 313 247 zł  
Kwota nadwyżki planowanych dochodów bieżących nad wydatkami wynosi: 2 189 388 zł,  
w związku z wysokim poziomem wydatków majątkowych w wysokości 22% wydatków 
ogółem , kwota ta jest zaangażowana w realizację wydatków majątkowych. 
Dochody:  
Dochody projektowane na 2011 rok ustalono w oparciu o przewidywane wykonanie za 
2010 rok , przyjmując: 
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1) wzrost inflacyjny 
2) ustalone wysokości stawek podatkowych na 2011 rok 
3) przewidywane należności na koniec 2010 roku i realnie ustalone kwoty w związku z ich 
windykacją w 2011 r. 
4) wielkości podane przez Wojewodę Dolnośląskiego w zakresie dotacji na zadania 
zlecone i Ministra Finansów w zakresie subwencji i udziałów w podatku dochodowym od 
osób fizycznych  
    W podatku dochodowym od osób fizycznych założono wzrost dochodów o 6% w 
związku z otrzymanym pismem z sądu o podziale masy upadłości po Bystrzyckiej Fabryce 
Mebli, na podstawie którego gmina ma otrzymać 429 000 zł oraz przyjmując, że gmina 
otrzyma kolejne wpłaty z podziału masy upadłości w wysokości 41% tej masy w związku z 
planowanym zakupem od syndyka przez gminę nieruchomości na łączną kwotę: 880 000 
zł. 
Ponad 3-krotny wzrost dochodów ze sprzedaży mienia w stosunku do 2010 r. jest 
związany z przyjętym przez radę w 2010 roku tokiem postępowania, gdzie każda sprzedaż 
lokalu użytkowego wymaga zgody rady. Biorąc pod uwagę duże zainteresowanie na rynku 
lokalami użytkowymi dotychczas będącymi w dzierżawie, a także długi okres czasu na 
sfinalizowanie sprzedaży lokalu użytkowego przyjęto, że tak duży wzrost dochodów z tego 
źródła jest w 2011 roku realny. 
Po stronie dochodów budżetu na 2011 r. nie ujęto dotacji celowej z tytułu zwrotu części 
wydatków funduszu sołeckiego z 2010 r., ponieważ wniosek o zwrot wydatków za 2010 
rok gmina składa do wojewody do 31 maja roku następnego, a przekazanie dotacji 
następuje do 31 sierpnia roku następnego. 
Szczegółowo przyjęte w projekcie na 2011 rok kwoty dochodów według źródeł w 
porównaniu do planu, wykonania za 9 m-cy oraz przewidywanego wykonania za 2010 rok 
prezentuje załącznik nr 1 do objaśnień. 
Wydatki: 
W związku z realizacją w 2011 roku wydatków majątkowych na łączną kwotę: 10 547 943 
zł, w tym: 5 dużych zadań inwestycyjnych, przyjęto bardzo rygorystyczny reżim przy 
ustalaniu wydatków bieżących jednorazowych, w tym głownie o charakterze remontowym. 
Przy ustaleniu poziomu wydatków osobowych w dziale 801 i 854 wzięto pod uwagę 
postępujący spadek liczby uczniów w szkołach gminnych w stosunku do ubiegłego roku o 
78 dzieci, a do dwóch lat wstecz o 129 dzieci co pociąga za sobą konieczność wdrożenia 
w 2011 roku standaryzacji etatów oraz zmiany organizacyjne w sieci szkół. 
Szczegółowo przyjęte w projekcie na 2011 rok kwoty wydatków w porównaniu do planu na 
2010 rok według zadań w układzie działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej prezentuje 
załącznik nr 2 do objaśnień. 
Przychody i rozchody: 
Szczegóły związane z planowanymi przychodami i rozchodami prezentują załączniki nr 3    
i 4 do objaśnień. 
 
2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.  
     Przewodniczący poinformował, że każdy radny otrzymał do przegródki kserokopię 
opinii RIO w sprawie projektu budżetu gminy na rok 2011, ale ze względu na obecność na 
sali osób, które nie znają tej opinii – poprosił wiceprzewodniczącego rady p. Artura Pokorę 
o odczytanie opinii. 
     Opinia RIO jest pozytywna z punktu widzenia jego zgodności z obowiązującym prawem 
pod kątem formalnym i rachunkowym. 
 
3) Odczytanie opinii komisji stałych  
     Przewodniczący poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawianie opinii 
dotyczącej budżetu. 
a/ Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, że 
analizując projekt budżetu gminy na rok 2011 komisja wnioskuje do Burmistrza o 
zwiększenie wydatków o 100 tys. zł na realizację zadań dotyczących kultury fizycznej i 
sportu. Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca na 
rok 2011 w działach budżetu będących zakresem działania komisji. 
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b/ Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy 
Bystrzyca na rok 2011 w działach budżetu będących zakresem działania komisji. 
c/ Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja 
wysłuchała opinii komisji stałych rady dotyczących projektu budżetu gminy na rok 2011: 
    1) Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, o    
         pozytywnej opinii komisji; 
    2) Władysława Płoch – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania  
        Gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji.   
    Komisja po przeanalizowaniu projektu budżetu gminy na rok 2011, wysłuchaniu opinii   
komisji stałych – opiniuje pozytywnie projekt uchwały budżetowej gminy Bystrzyca Kłodzka 
na rok 2011. 
 
4/ Przedstawienie stanowiska burmistrza do wniosków zawartych w opiniach komisji  
    Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą tego punktu. 
Renata Surma - burmistrz - poinformowała, że wnioski przedstawiane na posiedzeniach  
komisji, nawet nie przegłosowane zostały ujęte w autopoprawkach. 
 
5/ Dyskusja nad projektem budżetu. 
1) Mieczysław Kamiński – radny - projekt budżetu jest najgorszym w dziejach samorządu 
w Bystrzycy Kłodzkiej, a szereg zadań własnych gminy nie będzie realizowana, gdyż 
ubiegły rok był rokiem wyborczym i wydatkowano znaczne kwoty, zadłużono znacznie 
gminę i szuka się w tym roku oszczędności jak np. likwidacja szkół. 
Ustawa o finansach publicznych od roku 2011 uniemożliwia branie kredytów na wydatki 
bieżące, więc trzeba było te wydatki ciąć w roku 2010, niestety tego nie było. Wydatki w 
ub. r. wyniosły 58 895 912,25 zł a w tym roku planuje się 47 861 190 zł.  
W roku ubiegłym nie  wykonano inwestycji i remontów za 7.200.000 zł. 
      Uwagi do budżetu - dochody: 
- sprzedaż lokali użytkowych – nie będą wykonane, 
- w 2010 r. dotacje na inwestycje finansowane ze środków unijnych wyniosły tylko  
448 469,97 zł to odsłania słabość naszej gminy i nie można mówić, że gmina pięknie się  
rozwija, 
- planowane dochody z dzierżawy kortów 15 450 zł, a w roku ubiegłym było 2.350 zł, a  
  były wnioski żeby korty były za darmo. 
      Uwagi do budżetu - wydatki: 
 - Wydatki majątkowe bardzo niskie w porównaniu do roku ubiegłego. 
- w dziale rolnictwo i łowiectwo tylko 25,2 % wydatków ubiegłorocznych, 
- w dziale transport i łączność 36,2 % ubiegłorocznych, 
- w dziale turystyka 57,4 % 
- na cmentarz było 48.000 zł, a teraz przy zmianie zarządcy planuje się 120.000 zł, 
- urząd gminy – rosną 3 pozycje: wynagrodzenie burmistrza, administracja samorządowa  
  i diety radnych, 
- wydatki na OSP w roku ubiegłym wyniosły aż 1 380 968 zł, a w tym roku tylko 205.000 zł 
- niepokojącym zjawiskiem jest ciągłe zadłużanie, które aktualnie wynosi 26 000 000 zł i  
   obsługa tego długu wynosi już 130,6 % roku ubiegłego czyli 2 265 902 zł, 
- kultura fizyczna tylko 51,8 % wydatków roku ubiegłego, 
- gospodarka gruntami i nieruchomościami - burmistrz proponuje zakup budynku po  
  fabryce mebli na ul. Strażackiej, za 400 000 zł jednocześnie dokumentację na adaptację  
  tego budynku na cele mieszkaniowe za 100 000 zł oraz drugi budynek na ul. Mickiewicza   
  (hala) za który część zapłacono, a II rata 360 000 zł to jest w sumie prawie 900 000 zł, 
  czy nas na to stać przy tej sytuacji finansowej gminy? Trzeba najpierw odzyskać od  
  syndyka środki za niezapłacone przez fabrykę mebli podatki dla gminy. 
- dział kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 72,3% ubiegłorocznego, 
- załącznik nr 5 – wykaz zadań inwestycyjnych;  
   a) dalszy remont ratusza jest realizowany z kredytu, a nie ze środków zewnętrznych, 
   b) hala sportowa w Wilkanowie wraz z infrastrukturą ma być wykonana w roku 2011 a  
       brakuje na to wg projektu budżetu 2 294 875 zł. 
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Przewodniczący – szkoda, że radny Kamiński nie mówi również o pozytywach jak np. 
remonty, elewacje, naprawy dachów itd. 
Renata Surma – burmistrz - na wszystkie inwestycje w roku 2010 było zabezpieczenie w 
budżecie, nie tak jak w roku 2002 kiedy były uchwalone zadania a nie było na nich 
pokrycia finansowego, a było ogromne umorzenie podatków. 
Wszyscy dotychczasowi burmistrzowie robili tak, że w roku wyborczym było więcej rzeczy, 
które były widzialne gołym okiem. 
Niezrealizowane inwestycje za 7 200 000 – prawo mówi, ze jeżeli jest podpisana umowa 
na realizację zadania to jest to rozpoczęcie inwestycji. W marcu odbywa się przetarg na 
rewitalizację parku w Długopolu Zdroju na kwotę ponad 5 000 000 zł, są protesty, Krajowa 
Izba Odwoławcza ostateczna decyzję daje nam po pół roku dopiero pod koniec sierpnia i 
trzeba całą procedurę zaczynać od początku, a to trwa 2-3 miesięcy – czy mieliśmy 
zapłacić wykonawcy za coś co nie zostało zrobione?  
Rewitalizacja starówki - w sierpniu 2009 r. złożony wniosek, a na przełomie maja i czerwca 
2010 otrzymujemy informację, że dostajemy 5 800 000 zł, umowę podpisujemy w sierpniu. 
Firma rozpoczęła prace na ul. Rycerskiej we wrześniu i ma zakończyć w czerwcu br. i 
dopiero wtedy zapłacimy. 
Wszystkie informacje w Biuletynie Bystrzyckim o realizacji zadań zostały przedstawione 
jeśli były na to pieniądze, a nie jak w roku 2002, że złożony został wniosek na 3,5 mln zł i 
zostało to w podsumowaniu ujęte jako wykonane. 
Na posiedzeniu komisji budżetowej padła propozycja ustalenia czynszu za dzierżawę 
kortów w wysokości 500 zł. 
Wydatki majątkowe są określone w 2 ust 3 uchwały budżetowej i obejmują plan wydatków 
na łączną kwotę 10 547 943  zł – radny Kamiński twierdzi, że są śladowe, sam sobie 
zaprzecza. 
W rolnictwie i łowiectwie były ujęte środki na spis rolny, a teraz tego nie ma. 
Transport i łączność – są tam tzw. środki popowodziowe które wpływają w ciągu roku i 
będziemy ujęci w tym roku do udziału w tych środkach. 
Zarządcą cmentarza jest nasza spółka gminna ZUK, jest tam kwota 120 000 zł, ale 
dotychczasowy zarządca pobierał do własnej kieszeni wszystkie opłaty cmentarne a jest to 
ponad 160 000 zł rocznie. Teraz wszystkie te opłaty wracają do budżetu gminy. 
Takie przedstawianie jest manipulowaniem informacją, którą chce się przekazać osobom 
które tego słuchają, niedopowiadając niektórych rzeczy. 
Wydatki na OSP obejmowały 2 projekty UE które nie zostały zaakceptowane, a 
musieliśmy na nie zapewnić pieniądze. 
Zadłużenie gminy – kredyt 12 mln zaciągnięty na przedsięwzięcia unijne nie wchodzi do 
długu gminy, radny Kamiński przedstawił kwotę która jest z tym właśnie kredytem. 
Kultura fizyczna i sport – na początku roku była to kwota 340 000 zł, a zrealizowana 
294 000 zł, na ten rok jest w sumie 280 000 zł więc jaka to jest ogromna różnica. 
Na dożynki, Dni Floriana i inne imprezy w roku ubiegłym MGOK pozyskał środki unijne w 
sumie na 8 imprez, a dożynki w tym roku są przewidziane w budżecie MGOK-u i są 
złożone wnioski na następne imprezy.  
Nieruchomości po fabryce mebli – syndyk wpłacił w grudniu 429 000 zł a później 59 000 zł. 
Jeśli dopłacimy teraz różnicę na te budynki, jako wierzyciel będący w I kategorii to 
dostajemy zwrot następnych 41 % z tego co wpłacimy.  
Od 1997 r. nie wybudowało się ani jednego budynku z mieszkaniami socjalnymi i 
komunalnymi. W budynkach po fabryce mebli będzie 60 mieszkań. Bank Gospodarstwa  
Krajowego czeka na nasz wniosek i otrzymamy 50 % dotacji z tego banku. 
Modernizacja ratusza – nie na wszystkie wnioski jest dofinansowanie. Na ostatnim piętrze 
jest szkoła muzyczna i przez 14 lat ponoszone były koszty np. ogrzewania na tego 
jednego użytkownika a reszta pomieszczeń stała pusta. Budynek po byłym sądzie starosta 
przekazuje w stały zarząd szkole muzycznej. Gmina wymieniła okna i opracowała 
dokumentację, składa wniosek o dofinansowanie do ministerstwa kultury a dyrektor szkoły 
tylko podpisuje. Mamy zapewnienie dotacji 500 000 zł z ministerstwa i 100 000 zł z 
fundacji muzycznej. Czy to jest niegospodarność? 
Mieczysław Kamiński – radny – w latach 1998 – 2002 były usuwane skutki powodzi za 
44 mln zł, wybudowaliśmy oczyszczalnię ścieków z kolektorem za 17 mln zł, wybudowano 
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halę sportową, gimnazjum w Wilkanowie. Uważa, że jest wielkim błędem iż ratusz nie 
znalazł się w projekcie rewitalizacji, bo można było pozyskać ogromne środki. Zgadza się, 
że w ciągu roku budżet będzie zmieniany.  
Renata Surma – burmistrz – w latach 1998 – 2002, kwota 44 mln zł było na inwestycje i 
remonty bo na usuwanie skutków powodzi było 10 mln zł. 
Ratusz nie znalazł się w projekcie rewitalizacji, bo poprzedni burmistrzowie zapomnieli, że 
do rejestru zabytków jest wpisana tylko wieża ratusza, a nie było budynku, który został 
wpisany do rejestru dopiero w 2009 roku. 
Jeżeli na rewitalizację wodociągów itd. otrzymujemy 50 % dofinansowania, a na budynki 
teraz tylko 14 %, to co się bardziej opłaca.   
Dariusz Krzemiński – radny – będzie głosował za przejęciem budynków na mieszkania, 
bo dlatego też emigrują nasi mieszkańcy, bo nie mają gdzie mieszkać. 
Piotr Budnik – radny – w czasie kadencji p. Kamińskiego niewiele się zrobiło dla OSP, nie 
pokazał się on na żadnym zebraniu strażackim. 
Mieczysław Kamiński – radny – na następną sesję przyniesie teczkę potwierdzającą jego 
uczestnictwo w spotkaniach strażackich i ile się remontów dla straży zrobiło.  
Renata Surma – burmistrz – na ten rok nie są przewidywane żadne kredyty i pożyczki. 
 
6/ Przedstawienie autopoprawek burmistrza do projektu uchwały: 
Renata Surma – burmistrz – przedstawia swoje autopoprawki do projektu budżetu: 
 1) 199 758 zł - dopłata do wody dodatkowo będzie zdjęta z poręczenia dla ZWiK-u,  
 2) 12 000 zł - dopłata na dożywianie dzieci korzystających ze świetlicy terapeutycznej w  
                       TPD, 
 3) 5 000 zł - na terapię dla kobiet z rodzin uzależnionych Grupa wsparcia), 
 4) 12.500 zł - składka na Stowarzyszenie Gmin Ziemi Kłodzkiej podniesiona z 0,60 zł do  
                      1.20 zł od mieszkańca,  
  5) 8 000 zł - na film o „Lisowczykach”, 
  6) 6 000 zł - eliminacje i wybory „Miss Dolnego Śląska” w Długopolu Zdroju, 
  7) 71 000 zł - diety radnych  , 
 8) 13 000 zł - diety sołtysów – miesięcznie podwyższenie o 50 zł, 
 9)  8 300 zł - wzrost stawki na dożywianie dzieci o 50 groszy, 
10) 80 000 - na sport, w tym: dotacje na kluby ,dowóz na zawody - 10.000 zł,  
                     zagospodarowanie czasu wolnego – 5.000 zł 
11) 80 000 - dotacje na zabytki, 
12) 65 000 zł – audytorzy (umowa – zlecenie), 
13) 50 000 zł - 2 motopompy dla OSP 
14) 5 130 zł - kamera monitorująca 
15) 16 000 zł - dokumentacja projektowa do wniosku UE - na monitoring miasta 
16) 190 000 zł - wzrost wynagrodzeń w UMiG (kwota brakująca do wypłaty na istniejącym  
                          poziomie), 
17) - zakup budynku w Szklarce na potrzeby świetlicy wiejskiej – jak będą dodatkowe  
        dochody 120 000 zł, 
18) 20 965 zł - transgraniczny szlak Marianny Orańskiej,  
19) 20 000 zł - opłaty pocztowe za windykacje podatków,  
20) 5 300 zł - inkaso za opłaty cmentarne,  
21) 25 000 zł - cd. projektu UE Klub Sportowy "Zamek" - pożyczka dla klubu, 
22) 15 465 zł - projekt UE dla SP nr 1 "Małymi krokami”, 
23) 10 000 zł - MTB w Międzygórzu, 
24) 9 000 zł - Mistrzostwa Polski w biegach górskich. 
25) 260 977 zł - projekt UE „Indywidualizacja nauczania klas I-III” - będzie refundacja  
                          100 % wydatków, 
wydatki do skorygowania  
1) - 250 000 zł - podjazd w strefie ekonomicznej, 
2) - 200 000 zł - projekt remontu baszt 
dochody - propozycja zmian 
1) 168 336 zł - podatek od nieruchomości os. prawne, 
2) 54 000 zł - podatek od nieruchomości os. fizyczne, 
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3) - 37 176 zł - środki z UE " Mała rewitalizacja" wpłynęły w grudniu 2010 r. a miały być  

                         w 2011. 
       
7/ Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek burmistrza 
Przewodniczący poddał pod głosowanie autopoprawki burmistrza 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za oddano 13 głosów, 1 radny wstrzymał się od 
głosu i tym samym Rada przyjęła autopoprawki burmistrza. 
 
8/ Głosowanie uchwały 
Przewodniczący poinformował, że nową treść uchwały budżetowej uwzględniającą  
wprowadzone przez burmistrza autopoprawki oraz zmienione w związku z tym załączniki 
nr 1 i nr 2 mieli radni w swoich przegródkach. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/59/11 
Uchwała budżetowa Gminy Bystrzyca Kłodzka na rok 2011 

- stanowiącą załącznik nr 2 
 
2. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą drugiego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
      Niniejsza uchwała dotyczy wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 
na lata 2011 – 2021. W stosunku do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej dokonano niezbędnych autopoprawek, które uzależnione były od 
zmian wprowadzonych w budżecie Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
    Zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w wieloletniej 
prognozie finansowej i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne 
co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów 
oraz długu jednostki samorządu terytorialnego. Tak więc każda zmiana dokonywana w 
projekcie budżetu Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka na 2011 r. w konsekwencji powoduje 
konieczność wprowadzenia zmian w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka. Zmiany te sprowadzają się do 
dokonania korekt w zakresie wartości dochodów, wydatków oraz rozchodów. Ich 
zagregowane wartości przedstawiają się następująco: 

(w zł) 

L.p. Kategoria budżetowa Przed zmianą Zmiana Po Zmianie 

1. Dochody ogółem 49 405 394 + 185 160 49 590 554 

2. Dochody bieżące 39 280 299 + 222 336 39 502 635 

3. Dochody majątkowe 10 125 095 - 37 176 10 087 919 

4. Wydatki ogółem 47 701 030 + 160 160 47 861 190 

5. Wydatki bieżące 36 708 217 + 605 030 37 313 247 

6. Wydatki majątkowe 10992 813 - 444 870 10 547 943 

7. Wynik budżetu 1 704 364 + 25 000 1 729 364 

8. Przychody  733 728 0 733 728 

9. Rozchody 2 438 092 + 25 000 2 463 092 

10 Wynik finansowy budżetu 0 0 0 

 
     Zmiany wprowadzone zarówno po stronie dochodów bieżących jak i wydatków 
bieżących kształtują wyniki tych dochodów w latach kolejnych tj. 2012 – 2021 zgodnie z 
założeniami makroekonomicznymi zatwierdzonymi przez Ministerstwo Finansów. Z kolei 
wartości przyjętych dochodów majątkowych są ustalane na podstawie prognozowanych 
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kwot jakie Gmina Bystrzyca Kłodzka ma otrzymać w poszczególnych latach z tytułu 
realizacji programów finansowanych z udziałem środków europejskich.  
     Uchwałą Nr IV/45/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 30 grudnia 2010 w 
sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2010 zostały ściągnięte środki w wysokości 
1 912 179 zł na zadania, które są przedsięwzięciami wieloletnimi, i których prace uległy 
przeciągnięciom w czasie. Także część zadań ujętych w uchwale Nr IV/46/10 Rady 
Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 30 grudnia 2010 w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2010 podlega tym 
refundacjom. 
      Przy opracowaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Bystrzyca Kłodzka  
planowane dochody i wydatki budżetowe w latach 2011 – 2021 zostały ustalone  wg 
założeń makroekonomicznych zatwierdzonych przez Ministerstwo Finansów.  
     Rosnąca wartość dochodów bieżących wynika z uwzględnionego scenariusza tempa 
wskaźnika wzrostu produktu krajowego brutto - PKB. Główne pozycje kształtujące ten 
rodzaj dochodów (podatki, opłaty, subwencje) są stałe i wraz ze wzrostem PKB należy 
uznać, że także będą proporcjonalnie wzrastały. 
Z kolei przyjęta wartość dochodów majątkowych wynika z ostrożnościowego podejścia do 
szacowania wpływów tej kategorii.  
    Kwota prognozowanych wydatków bieżących (bez kwot na obsługę długu) została 
obliczona na podstawie wskaźnika indeksu cen towarów i usług konsumpcyjnych – CPI dla 
poszczególnych lat wraz z założeniem do 1% wzrostu tych wydatków. 
Po obliczeniu różnicy pomiędzy ogółem dochodów i wydatkami bieżącymi budżetu w 
poszczególnych latach uzyskujemy kwoty środków przeznaczonych na obsługę zadłużenia 
finansowego gminy.  
     Obciążenie finansowe gminy w poszczególnych latach z tytułu spłat rat kredytów i 
pożyczek wynika z zawartych umów kredytowych.  
Również kwoty przeznaczone na obsługę długu wynikają z harmonogramów spłaty 
kredytów i pożyczek oraz oprocentowania przyjętego w umowach kredytowych i umowach 
pożyczek. 
     Środki pozostałe po zaspokojeniu wydatków bieżących oraz zadłużenia finansowego 
gminy zostały przeznaczone na zadania inwestycyjne. 

 
Wskaźniki do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 – 2021 

 
Wyszczegól-

nienie 
 

 
Jedno-

stka 

 
2012 

 
2013 

 
2014 

 
2015 

 
2016 

 
2017 

 
2018 

 
2019 

 
2020 

 
2021 

 
PKB – 

dynamika 
realna * 

 
% 

 
104,8 

 
104,1 

 
104,0 

 
103,7 

 
103,5 

 
103,4 

 
103,3 

 
103,2 

 
103,1 

 
103,1 

 
CPI – 

dynamika 
średnioroczna 

** 

 
% 

 
102,5 

 
102,5 

 
102,5 

 
102,5 

 
102,5 

 
102,5 

 
102,4 

 
102,4 

 
102,4 

 
102,4 

 * zastosowano do dochodów bieżących, 
**  zastosowano do wydatków bieżących ogółem (bez wydatków na obsługę długu) oraz   
            założono ewentualny wzrost tych wydatków do 1% rocznie. 

 
 2) Przewodniczący poinformował, że każdy radny otrzymał do przegródki kserokopię 
opinii RIO w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. Opinia RIO jest pozytywna. 
3) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 12 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
4) Mieczysław Kamiński – radny – niepokoi go kilka pozycji: 
- zadłużenie gminy, w roku 2008 – ponad 12 mln zł, w roku 2009 – ponad 16 mln zł, a w  
  roku 2010 ponad 26 mln zł. 
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- wydatki majątkowe w 2011 r. ok 10 mln na inwestycje, w roku 2012 już tylko 5,7 mln, w  
  2013 - 3,9 mln, a w 2014 – 2,8 mln zł.  Wydatki na rozwój gminy zamiast rosnąć to  
  maleją. 
- niepokojący jest wskaźnik spłaty i jego spełnienie (poz. 15a i 16) którego nie spełniliśmy  
  już w roku 2011 
5) Janina Gunia - Skarbnik Gminy - wyjaśnia, że pozycja 16 będzie nas obowiązywała od  
roku 2016, a teraz robi się symulację 3 lat do tyłu. Gdyby duże inwestycje: rewitalizacja  
parku zdrojowego, rewitalizacja starówki bystrzyckiej były realizowane jako zadania 
bieżące, a nie inwestycyjne, to wskaźnik ten byłby spełniony. 
       
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/60/11  
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 

- stanowiącą załącznik nr 3 
     
3. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą trzeciego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 
wysokości dotacji dla zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w  2011 roku. 
    Zgodnie z art. 10 ust. 5 ustawy o zatrudnieniu socjalnym  kwota dotacji jest iloczynem: 
a) kosztów reintegracji zawodowej i społecznej w wysokości: 3 676,47 zł, 
b) liczby uczestników reintegracji zawodowej: 50 osób, 
c) liczby pracowników Centrum: 18 osób 
i wynosi 250 000 zł. 
Kwota ta jest zabezpieczona w budżecie przed chwilą przyjętym. 
     Zgodnie z art. 15 ust. 6 ustawy o finansach publicznych, dotacja w kwocie 250 000 zł 
nie przekracza 50%  ogólnych kosztów działalności planowanych na 2011 rok  w kwocie: 
1 107 000 zł. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/61/11 
w sprawie określenia wysokości dotacji dla zakładu budżetowego  

Centrum Integracji Społecznej w  2011 roku 
- stanowiącą załącznik nr 4 

 
4. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
dotacji przedmiotowych dla zakładu budżetowego Zarządu Budynków Komunalnych w 
2011 roku. 
      W budżecie gminy na 2011 rok zostały zabezpieczone środki na dotacje przedmiotowe 
dla Zarządu Budynków Komunalnych w kwocie: 640 000 zł z tego:  
- 220 000 zł na remonty budynków komunalnych: roboty dekarskie, budowlane, zduńskie,   
   udział własny w programie romskim, 
- 420 000 zł na wpłaty na fundusz remontowy do wspólnot. 
Według stanu na 1.01.2011 r. powierzchnia użytkowa komunalnych lokali mieszkalnych 
wynosiła: 43 329,89 m2, w tym: 
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- lokale mieszkalne w budynkach komunalnych: 14 416,74 m2 
- lokale mieszkalne  we wspólnotach: 28 913,15 m2. 
        Po przeliczeniu na 1 m2 należy przyjąć stawkę dotacji dla: 
- lokali mieszkalnych w budynkach komunalnych: 1,28 zł, 
- lokali mieszkalnych  we wspólnotach: 1,21 zł. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3) Mieczysław Kamiński – radny – dziękuje p. Chszczanowicz – Kierownikowi ZBK za 
dobrą współpracę za wspólnotami mieszkaniowymi. 
 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/62/11 
 w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowych 

- dla zakładu budżetowego Zarządu Budynków Komunalnych w 2011 roku  
- stanowiącą załącznik nr 5 

 
5. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 
inkasenta opłat cmentarnych. 
Zakład Usług Komunalnych jest administratorem cmentarza, więc w tym zakładzie 
powinien być inkasent, który będzie pobierał opłaty wpłacane za np. wykopanie grobu, 
wjazd na cmentarz itd. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3) Mieczysław Kamiński – radny – w § 1 projektu trzeba dopisać „spółka z o.o.” oraz 
wykreślić odnośnik 2. 
4) Renata Surma – burmistrz – prosi o naniesienie zmian proponowanych przez radnego 
Kamińskiego jako jej autopoprawki. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/63/11 
  w sprawie wyznaczenia inkasenta opłat cmentarnych 

- stanowiącą załącznik nr 6 
 
6. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie projektu pt: 
„Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych”  
            Złożony przez Gminę Bystrzyca Kłodzka w dniu 10 stycznia 2011 r. wniosek                                          
o dofinansowanie projektu systemowego pt: „Indywidualizacja procesu nauczania                              
i wychowania uczniów klas I-III szkół podstawowych” o numerze ewidencyjnym: 
POKL.09.01.02-02-180/10 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet: IX. 
Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie: 9.1 Wyrównywanie szans 
edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w 
systemie oświaty, Poddziałanie: 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup                            
o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych na kwotę dofinansowania 260 976,30 PLN (słownie: dwieście sześćdziesiąt 
tysięcy dziewięćset siedemdziesiąt sześć złotych 30/100) został zweryfikowany z wynikiem 
pozytywnym podczas oceny formalnej i merytorycznej i tym samym zostaje 
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rekomendowany do dofinansowania.   
     W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały, która 
stanowić będzie załącznik do umowy o przyznanie Gminie Bystrzyca Kłodzka w/w 
środków finansowych. Wymóg taki stawia Urząd Marszałkowski Województwa 
Dolnośląskiego, który pełni rolę Instytucji Pośredniczącej w Programie Operacyjnym 
Kapitał Ludzki. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3) Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
4) Mieczysław Kamiński – radny – dobrze, że Wydział Edukacji chociaż ten jeden 
wniosek złożył, bo takich wniosków jest składanych za mało. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/64/11 
w sprawie projektu pt: „Indywidualizacja procesu nauczania i wychowania uczniów 

klas I-III szkół podstawowych”  
- stanowiącą załącznik nr 7 

 
7. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Szpital w Czarnym Borze wycofał się z prowadzenia u nas poradni uzależnień, 
zaproponowano dyrektorowi ZOZ-u o wystąpienie do NFZ o kontrakt na prowadzenie tego 
typu poradni. Bowiem utworzenie Poradni Psychiatrycznej i Poradni Terapii Uzależnień i 
Współuzależnień od Alkoholu  determinuje brak tego rodzaju placówek na terenie Miasta i 
Gminy Bystrzyca Kłodzka oraz społeczne zapotrzebowanie na tego rodzaju opiekę 
medyczną. Na terenie Gminy jest wiele osób i rodzin, które winny być objęte profesjonalną 
opieką tak psychiatryczną, jak i terapią leczenia uzależnień i współuzależnień od alkoholu. 
Warunkiem zakontraktowania tego typu usług jest umieszczenie w statucie ZOZ-u tych 
dwu poradni. 
2) Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/65/11 
w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Bystrzycy Kłodzkiej 
  - stanowiącą załącznik nr 8 

 
8. Przewodniczący poprosił sekretarza gminy o informację dotyczącą następnego 
projektu uchwały 
1) Tadeusz Zieliński – Sekretarz Gminy - przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej. 
     Z dniem 1 stycznia 2011 r. wprowadzono nowelizację  ustawy  z dnia 23 grudnia 1999 
r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz zmianie niektórych 
ustaw (Dz. U. Nr 110, poz. 1255 z późn. zm.) poprzez dodanie art. 29 „i”, w którym 
określono kwotę bazową na 2011 r. przyjmując jej wysokość z poziomu 2008 roku.  
     W związku z tym, w celu dostosowania wynagrodzenia Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 
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do ww. przepisów należy dokonać obniżenia dodatku specjalnego z 40% do 37%. 
     Wprowadzenie ww. zmiany spełni wymóg zapisu art. 37 ust. 3 ustawy o pracownikach 
samorządowych. 
W uchwale musi znaleźć się zapis, że obowiązuje ona od 6 grudnia 2010 r. aby za m-c 
grudzień burmistrz otrzymała wynagrodzenie.  
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/66/11 
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia  

Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej 
   - stanowiącą załącznik nr 9 

 
9. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  
na odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty przy sprzedaży lokalu na rzecz 
najemcy. 
     Pani Adriana Rowszar jako następca prawny zmarłego Romualda Ciszewskiego – 
nabywcy lokalu mieszkalnego nr 1 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej 
177, zbyła lokal przed upływem pięciu lat licząc od dnia pierwotnego nabycia. Lokal 
mieszkalny nabył Romuald Ciszewski. Po akcie poświadczenia dziedziczenia przez córki 
Romualda Ciszewskiego w udziale o 1/2 części tzn. Beata Grażyna Zielińska i Adriana 
Rowszar, została zawarta umowa o dział spadku gdzie nabywcą lokalu została Adriana 
Małgorzata Rowszar zam. Bystrzyca Kłodzka. 
     Pani Adriana Rowszar dokonała zbycia przedmiotowego lokalu w dniu 15.10.2009 r. 
Zgodnie z brzmieniem art. 68. ust. 2. ustawy, jeżeli nabywca nieruchomości zbył 
nieruchomość lub wykorzystał ją na inne cele niż cele uzasadniające udzielenie bonifikaty, 
przed upływem 10 lat, a w przypadku nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny przed 
upływem 5 lat, licząc od dnia nabycia, jest zobowiązany do zwrotu kwoty równej udzielonej 
bonifikacie po jej waloryzacji. Zwrot następuje na żądanie właściwego organu. 
2a.  Przepisu ust. 2 nie stosuje się w przypadku: 
 1) zbycia na rzecz osoby bliskiej, z zastrzeżeniem ust. 2b; 
 2) zbycia pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego; 
 3) zbycia pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego i Skarbem Państwa; 
 4) zamiany lokalu mieszkalnego na inny lokal mieszkalny albo nieruchomość 
przeznaczoną lub wykorzystywaną na cele mieszkaniowe; 
 5) sprzedaży lokalu mieszkalnego, jeśli środki uzyskane z jego sprzedaży przeznaczone 
zostaną w ciągu 12 miesięcy na nabycie innego lokalu mieszkalnego albo nieruchomości 
przeznaczonej lub wykorzystanej na cele mieszkaniowe. 
2b.  Przepis ust. 2 stosuje się odpowiednio do osoby bliskiej, która zbyła lub wykorzystała 
nieruchomość na inne cele niż cele uzasadniające udzielenie bonifikaty, przed upływem 
10 lat, a w przypadku nieruchomości stanowiącej lokal mieszkalny przed upływem 5 lat, 
licząc od dnia pierwotnego nabycia. 
     W zaistniałej sytuacji pani Adriana Rowszar zobowiązana jest do zwrotu udzielonej 
przy sprzedaży lokalu bonifikaty.  
     Pani Adriana Rowszar zwróciła się z wnioskiem o wyrażenie zgody na odstąpienie od 
żądania zwrotu bonifikaty, bo pieniądze ze sprzedaży przeznaczyła na remont swojego 
mieszkania.    W związku z powyższym zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 
   2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
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treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/67/11 
w sprawie wyrażenia zgody  na odstąpienie od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty 

przy sprzedaży lokalu na rzecz najemcy 
   - stanowiącą załącznik nr 10 

 
10. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie lokalu użytkowego nr 7 położonego w Gorzanowie przy Placu Wolności 2 
    Pan Janusz Smółka zwrócił się z wnioskiem o nabycie zajmowanego lokalu użytkowego 
nr 7 (sklepu) położonego w Gorzanowie przy Placu Wolności 2 w drodze bezprzetargowej 
jako najemcy.  
    Stosownie do Uchwały Nr LVI/499/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 
maja 2010 r. do kompetencji Rady należy wyrażanie zgody na sprzedaż lokali użytkowych. 
    Najemca lokalu użytkowego korzysta z pierwszeństwa nabycia lokalu na podstawie § 3 
ust. 1 załącznika nr 2 do Uchwały XIX/136/2000 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z 
dnia 7 lutego 2000 r. z późniejszymi zmianami, gdyż jest stroną umowy najmu zawartą z 
Gminą Bystrzyca Kłodzka, która trwa dłużej niż 3 lata. 
    W przedmiotowej nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalno-użytkowym 
zostały zbyte na rzecz najemców wszystkie lokale, niniejszy lokal jest jednym z 3 lokali 
użytkowych stanowiących własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
    W związku z powyższym zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/68/11 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu użytkowego nr 7 położonego  

w Gorzanowie przy Placu Wolności 2 
- stanowiącą załącznik nr 11 

 
11. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie budynku użytkowego położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w 
granicach działki nr 119/8. 
    Pan Sebastian Sikorski zwrócił się z wnioskiem o nabycie zajmowanego budynku 
użytkowego położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach działki nr 
119/8 (AM 1) obręb Niedźwiedna w drodze bezprzetargowej jako najemcy. 
     Stosownie do Uchwały Nr LVI/499/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 
maja 2010 r. do kompetencji Rady należy wyrażanie zgody na sprzedaż lokali użytkowych. 
    Najemca lokalu użytkowego korzysta z pierwszeństwa nabycia lokalu na podstawie § 3 
ust. 1 załącznika nr 2 do Uchwały XIX/136/2000 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z 
dnia 7 lutego 2000 r. z późniejszymi zmianami, gdyż jest stroną umowy najmu zawartą z 
Gminą Bystrzyca Kłodzka, która trwa dłużej niż 3 lata.  
        W związku z powyższym zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
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głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/69/11 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie budynku użytkowego położonego w 

Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Kolejowej w granicach działki nr 119/8 
- stanowiącą załącznik nr 12 

 
12. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
świadczeń pomocy społecznej. 
      W Uchwale Nr LXII/550/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 29 
października 2010 w sprawie świadczeń pomocy społecznej koszt jednego posiłku dla 
uczniów korzystających ze stołówek szkolnych został ustalony na kwotę 3,00 PLN za 
drugie śniadanie oraz 5,50 PLN za posiłek gotowany. 
     Z uwagi na wzrost cen artykułów spożywczych oraz cen nośników energii, proponuje 
aby cena posiłku gotowanego wzrosła do kwoty 6,00 PLN, a cena drugiego śniadania 
pozostaje bez zmian. 
2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3) Jan Szkwarek – radny – apeluje do burmistrza oraz do radnych, aby w najbliższym 
czasie podnieść co najmniej o złotówkę wartość posiłku na drugie śniadanie dla dzieci 
wiejskich.  
4) Renata Surma - burmistrz – zastanawiała się w jakiej kwocie posiłek dla dzieci na wsi 
powinien być. Na dzień dzisiejszy kwota 3 zł wystarcza , bo otrzymują jogurt i pączek, albo 
kanapkę i owoc itp. Dzieci na wsi nie mają posiłków gotowanych, bo tam nie ma stołówek, 
jak będą stołówki to posiłek będzie wydawany za kwotę, którą uchwali rada. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/70/11 
 o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej 

- stanowiącą załącznik nr 13 
 
13. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej. 
     Ilość środków na diety pozostaje na poziomie ubiegłego roku, choć ilość radnych 
zmniejszyła się z 21 do 15. 
     Na podstawie art. 25 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, do 
kompetencji organu stanowiącego należy ustalanie zasad przyznawania diet dla radnych 
oraz ich wysokości w granicach określonych przepisem art. 25 ust. 6 cytowanej na wstępie 
ustawy oraz przepisami rozporządzenia Rady Ministrów  z dnia  26 lipca 2000 r. w sprawie 
maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu gminy.  
     Treść niniejszej uchwały wprowadza nowe stawki diet określone jako procentowy udział 
w stawce kwoty bazowej na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o 
kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych 
ustaw, przy zachowaniu ich zróżnicowania w zależności od funkcji pełnionych przez 
radnych.  
     Uchwała weszłaby w życie z dniem podjęcia, z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 
2011 r. za wyjątkiem § 3 pkt 4 lit ,,d’’, który wchodzi w życie z dniem 1 grudnia 2010 r. 
      Jako autopoprawkę, prosi o dopisanie w § 1 pkt 2 - ustępu 5 o brzmieniu: 
„5. Potrącenia o których mowa w ust. 2 i 3 nie dotyczą przewodniczącego rady.” 
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2) Ewa Matys - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że komisja 
na posiedzeniu w dniu 19 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt omawianej 
uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
3) Mieczysław Kamiński – radny – biorąc pod uwagę, aktualną sytuację gminy, projekty 
likwidacji szkół, potrzebę spotkań z mieszkańcami i związanej z tym zwiększonej pracy 
wysokość diet jest obiektywna. Jednakże w trudnej sytuacji finansowej gminy środki 
przewidziane na podwyżkę diet przeznaczyć by można np. na kluby sportowe. 
4) Marian Adamów – radny – jest przeciwny podwyższaniu diet i różnicę, jaką otrzyma w 
wyniku podwyżki przeznaczy na Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Wilkanów. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 
przeciwnym i 1 wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/71/11 
 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości przyznawania diet dla 

radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej 
- stanowiącą załącznik nr 14 

 
14. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie rocznego 
programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2011 
    Wprowadzenie projektu uchwały związane jest z realizacją znowelizowanej ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  
nakładającej na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek 
uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3., zgodnie z zakresem określonym w art. 5a ust. 1 
i ust 4 ustawy. 
     2. Aktualny stan prawny dotyczący udzielania dotacji na realizację zadań publicznych 
określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. Zgodnie z art. 5a ww. ustawy organ stanowiący jednostki samorządu 
uchwala roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
     3. Przedkładany pod obrady Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej Program współpracy 
Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na rok 2011 został przygotowany w procesie konsultacji społecznych z 
organizacjami pozarządowymi. 
     4. Celem uchwały jest przyjęcie rocznego programu współpracy z: 
1) organizacjami pozarządowymi; 
2) innymi podmiotami, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku  
    publicznego, 
3) stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego. 
     Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy poprzez możliwie pełne 
wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności i 
efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost 
partycypacji społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. Określa cele, zasady oraz 
formy współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z organizacjami pozarządowymi. 
Jednocześnie wskazuje zakres przedmiotowy współpracy, priorytetowe zadania publiczne 
oraz zakładaną wysokość środków przeznaczonych na jego realizację.  
     Za priorytetowe zadania publiczne uznaje się zadania wskazane w programie 
współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 
2) Jerzy Klajn - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - poinformował, że 
komisja na posiedzeniu w dniu 12 stycznia 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt 
omawianej uchwały Rady Miejskiej - jednogłośnie. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
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treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/72/11 
w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Bystrzyca Kłodzka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2011 

 - stanowiącą załącznik nr 15 
 
15. Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali propozycje planów pracy z 
projektem uchwały. 
    W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/73/11 
w sprawie planów pracy komisji stałych rady miejskiej na rok 2011 

- stanowiącą załącznik nr 16 
 
16. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie statutu Sołectwa 
Lasówka. 
W roku 2008 komisja statutowa opracowała statuty wszystkich sołectw i osiedli, lecz był 
również wypracowany wniosek o połączenie sołectwa Lasówka z sołectwem Mostowice.  
Trwały konsultacje i wola mieszkańców była taka, aby nie łączyć tych sołectw. Dlatego że 
trwały te konsultacje, nie były przyjęte statuty w tych dwu sołectwach i nadal obowiązują 
tam statuty z roku 2005, po części nieaktualne. 
W niedługim czasie będzie prosić, aby komisja statutowa zajęła się statutami wszystkich 
sołectw i osiedli, ponieważ są w aktualnych statutach zapisy, które powodują, że 
poszczególne sołectwa mogą pozostać na parę miesięcy bez sołtysów. Jest zapis, że 
kadencja sołtysa kończy się z upływem kadencji Rady Miejskiej i teraz dopiero w styczniu i 
lutym wybierani będą sołtysi i rady sołeckie.  
2) Mieczysław Kamiński – radny – uważa, że rada powinna mieć więcej kompetencji 
dotyczących spraw sołectw. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/74/11 
w sprawie statutu Sołectwa Lasówka 

- stanowiącą załącznik nr 17 
 
17. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie statutu Sołectwa 
Mostowice. 
Uzasadnienie jest takie same jak przy statucie sołectwa Lasówka. 
    W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/75/11 
w sprawie statutu Sołectwa Mostowice 

- stanowiącą załącznik nr 18 
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18. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż nieruchomości położonych we wsi  Lasówka. 
Sprawa dotyczy sprawy jeszcze z ubiegłej kadencji. Pani Elżbieta Bińkowska, jako 
właściciel działek nr 6/1, 8/1, 9, 10, położonych w Lasówce, dla których sporządzony 
został Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego, wystąpiła z wnioskiem o 
sprzedaż działek nr 7 i 16 (drogi gminne).  
     Przedmiotowe działki nr 7 i 16, stanowiące własność Gminy Bystrzyca Kłodzka, 
położone są między działkami stanowiącymi własność wnioskodawcy, a ich przebieg 
koliduje z koncepcją uchwalonego Planu Zagospodarowania. 
     Sołtys i Rada Sołecka wsi Lasówka nie wnieśli zastrzeżeń do przedmiotowego 
wniosku, gdyż sprzedaż ww. działek nie będzie kolidowała z komunikacją na terenie 
sołectwa.  
Ponadto Komisja Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poprzedniej kadencji również 
pozytywnie zaopiniowała sprzedaż tych działek. 
      Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
2) Mieczysław Kamiński – radny – czy nie trzeba najpierw podjąć uchwały o likwidacji 
drogi gminnej, a dopiero później uchwała o sprzedaży tej zlikwidowanej drogi, takie były 
przepisy. 
3) Renata Surma - burmistrz – jest to droga gminna, której w terenie nie ma i nie ma 
potrzeby podejmowania uchwały o jej likwidacji. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/76/11 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

we wsi  Lasówka 
- stanowiącą załącznik nr 19 

 
19. Przewodniczący poprosił p. burmistrz o informację dotyczącą następnego projektu 
uchwały 
1) Renata Surma - burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż nieruchomości położonej w Bystrzycy Kłodzkiej, obręb Stara Bystrzyca. 
     Państwo Agnieszka i Marcin małż. Wdowiak wystąpili z wnioskiem o wyrażenie zgody 
na sprzedaż nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 3/2 (rów 
gminny) położonej w Bystrzycy Kłodzkiej, obręb Stara Bystrzyca.  
     Przedmiotowa nieruchomość stanowi nieczynny kanał młynówki a dojazd do niej 
istnieje jedynie przez przyległą bezpośrednio do niej działkę nr 4/1, stanowiącą własność 
wnioskodawców, którzy planują tam budowę budynku mieszkalnego.   
Ponadto Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej poprzedniej 
kadencji po przeprowadzeniu wizji w terenie na posiedzeniu w dniu 3.11.2010 r. 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek. 
      Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
    W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
     Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła:   

Uchwałę Nr V/77/11 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Bystrzycy Kłodzkiej, obręb Stara Bystrzyca  
- stanowiącą załącznik nr 20 

 
20. Przewodniczący poinformował, że na jego ręce w dniu 5 stycznia br. radny Marian 
Adamów złożył dwa pisma wnioskujące o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej 
zmierzającej do powołania go do składów komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji 
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Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy. Projekty uchwał w tej sprawie zostały wszystkim 
radnym dostarczone. 
1) Marian Adamów – radny – nie wyobraża sobie prawidłowej pracy w radzie bez 
czynnego uczestniczenia w pracach komisji zarówno jego jak i radnego Kamińskiego. 
Praktycznie w komisjach odbywa się cała praca rady. Niestety aktualnie są pozbawieni 
możliwości głosowania na posiedzeniach i wyborcy pytają dlaczego nie głosował tak czy 
inaczej. Nie ma przecież w statucie określonych ilości członków komisji, a niestety radni 
uniemożliwili nam członkostwo. 
2) Dariusz Krzemiński – radny – uważa, że obaj radni mogą uczestniczyć w 
posiedzeniach i zabierać głos. 
    Przewodniczący apeluje, aby tutaj w Bystrzycy nie prowadzić wojno Polsko – Polskiej i 
niedopuszczajmy do niepotrzebnych polemik, ma nadzieję, że wszystko będzie miało 
pozytywny finał. 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały o członkostwo radnego Mariana Adamowa w Komisji 
Budżetu i Finansów. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/78/11 
 w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik nr 21 
 

21. Przewodniczący poinformował, że przystępujemy do rozpatrzenia kolejnego projektu 
uchwały w sprawie powołania radnego Mariana Adamowa do składu komisji Rolnictwa i 
Zagospodarowania Gminy. 
     W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały o członkostwo radnego Mariana Adamowa w Komisji 
Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy. 
     Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/79/11 
 w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik nr 22 
 
22. Przewodniczący poinformował, że zgodnie z wolą radnych zgłoszoną na poprzedniej 
sesji, każdy z państwa otrzymał kserokopię pisma wzywającego naszą radę przez 
radnego Mieczysława Kamińskiego o ponowne rozpatrzenie jego kandydatury na członka 
trzech komisji. 
Również każdy z państwa otrzymał kserokopię pisma Wojewody Dolnośląskiego z dnia 14 
stycznia br. skierowanego do rady w związku z przesłanym przez radnego Kamińskiego 
pismem do wojewody o uniemożliwieniu mu wykonywania funkcji radnego oraz z 
pozbawieniem go diety.  
Ocenę i wnioski wypływające z obu pism pozostawiam państwu. 
       W dniu 10 stycznia br. radny Mieczysław Kamiński złożył do Biura Rady pismo o 
powołanie go do składów osobowych trzech komisji stałych. 
      Biorąc pod uwagę wniosek radnego, przygotowane zostały trzy projekty uchwał w 
sprawie powołania go do składów komisji Budżetu i Finansów, Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu  oraz Komisji Rewizyjnej. Projekty uchwał zostały wszystkim radnym dostarczone. 
1) Renata Surma - burmistrz – wiele gorzkich słów zostało tutaj powiedzianych, zarówno 
pod jej adresem, jak i w stronę radnego Kamińskiego. Nie padło tu słowo „przepraszam” i 
ona to słowo mówi. Można polemizować nad projektami uchwał, mogły być podjęte, lub 
niepodjęte, trwałoby to dwa lata lub trzy, zwracalibyśmy się do sądów, odwoływali od 
wyroków itd. Dla dobra naszych mieszkańców, dla dobra nas wszystkich i dla interesu 
gminy, cyt. „Ja, my, koalicja wyciągamy dzisiaj rękę do współpracy i do Pana Mariana 
Adamowa i do Pana Mieczysława Kamińskiego. Pan Mieczysław Kamiński obiecał nam 
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pewne sprawy, my z obietnic się wywiązujemy. Myślę, że za chwilę rada zdecyduje bez 
względu na to jakie słowa padły wcześniej na tej sali i Pan radny Kamiński pewnie będzie 
w tych komisjach, w których życzy sobie pracować. Chciałabym państwu zadeklarować 
jedną rzecz: niech pan Kamiński mówi o mnie jak najgorzej, niech kłamie wobec mnie tak 
jak kłamał do tej pory, a będę zawsze panu wybaczała panie Mieczysławie, może pan 
mnie opluwać, może Pan mówić nieprawdę. Ja dzisiaj do Pana mówię przepraszam, 
chociaż to Pan mnie obrażał na tej sali, ale powiem tak: więcej nie będę mówić o takich 
sprawach. Po prostu jestem, mam nadzieję i będę ponad to wszystko. Dzisiaj to ja mówię 
do Pana przepraszam, jeśli Pana w czymś uraziłam, chociaż oczekuję też aby w drugą 
stronę pewne rzeczy też były naprawione i oczekuję, że to co Pan deklarował to Pan 
wypełni.” 
2) Mieczysław Kamiński - radny – „Ja przyjmuję tą wyciągniętą dłoń, bo ja od początku 
chciałem w ten sposób. Radni tworzą jedna rodzinę, powinni się wspólnie wspierać i 
powinni się spierać również dla dobra mieszkańców tej gminy. To jest normalne, że jest 
tolerancja, jest demokracja. Dlatego jeżeli jakieś słowa powiedziałem to teraz przepraszam 
Panią burmistrz i szanownych radnych a nawet mieszkańców, że momentami nasze 
dyskusje są niezbyt przyjemne. Dziękuję za deklarację, liczę na dobrą współpracę, mimo 
że możemy się w wielu sprawach, oczywiście co jest normalne - różnić.”  
3) Irena Stawiarska - radna – Cieszy się z tego, że pogodziliśmy się. Modliła się o to do 
św. Floriana. Będzie głosowała obiema rękami za uchwałami, żeby Pan Kamiński był z 
nami. To jest szczęście, że możemy się dogadać. 
4) Renata Surma - burmistrz – Słusznie Pan Kamiński mówi, że będziemy się sprzeczać,  
bo nie byłoby dobrze gdybyśmy byli jednomyślni. Ma prośbę, aby w tych wszystkich 
sprzeczkach i sporach zachować klasę, aby to były konstruktywne sprzeczki na 
argumenty, a nie osobiste wycieczki. 
     W związku z tym, że nie było więcej uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym 
treści projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały o członkostwo radnego Mieczysława Kamińskiego w  
Komisji Budżetu i Finansów.  
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/80/11 
 w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik nr 23 
 
23. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały informując, że tyle 
dobrego zostało tu powiedziane, że nie pozostaje mu nic innego jak przejść do głosowania 
nad projektem uchwały o członkostwo radnego Mieczysława Kamińskiego w Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu.  
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/81/11 
 w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik nr 24 
 
24. Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego projektu uchwały o członkostwo 
radnego Mieczysława Kamińskiego w Komisji Rewizyjnej. 
         W związku z tym, że nie było uwag i głosów w dyskusji w temacie dotyczącym treści 
projektu uchwały ze strony radnych, przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.  
    Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się podjęła:   

Uchwałę Nr V/82/11 
w sprawie składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 

- stanowiącą załącznik nr 25 
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Ad 5. Informacje Burmistrza   
Renata Surma - burmistrz – przedstawiła informację o realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy sesjami rady (31.12.2010 r. –  27.01.2011 r.): 
1/ 05.01.2011 r.  
     - Wizyta w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji w Biurze Usuwania  
        Skutków Klęsk Żywiołowych w sprawie dotacji dla gminy Bystrzyca Kłodzka. Podział  
        środków i przyznanie promes nastąpi w miesiącu lutym - Gmina Bystrzyca kłodzka  
         jest ujęta, 
    - Spotkanie w Sejmie z grupą parlamentarzystów zajmujących się pakietem ustaw  
       zdrowotnych, 
2/ 08.01.2011 r. -  Uczestnictwo w Balu Charytatywnym Szkoły Podstawowej Nr 1,  
3/ 09.01.2011 r. - Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy w Bystrzycy Kłodzkiej, 
4/ 14.01.2011 r. -  Zebranie Sołeckie w Wilkanowie, 
5/ 15.01.2011 r. -  Walne Zebranie OSP w Starym Waliszowie, 
6/ 17.01.2011 r. 
     -  Spotkanie z p. Maciejem Awiżeniem Starostą Kłodzkim i p. Sławomirem Kajdasem  
        nieetatowym członkiem Zarządu Powiatu Kłodzkiego w sprawie remontu powiatowej 
        ulicy Międzyleśnej w Bystrzycy Kłodzkiej, 
     - Zebranie Wiejskie w Gorzanowie, 
     - Zebranie Wiejskie w Długopolu Zdroju, 
7/ 18.01.2011 r. -  Walne Zgromadzenie Związku Gmin Śnieżnickich, 
8/ 20.01.2011 r. 
    - Spotkanie z Marszałkiem Sejmu p. Grzegorzem Schetyną i zaproszenie do wizyty 
       w Bystrzycy Kłodzkiej oraz prośba o poparcie wniosku naszej gminy w Ministerstwie  
       Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie remontu murów obronnych  
       w Bystrzycy Kłodzkiej, 
    - Spotkanie w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego z p. Maksymilianem  
       Celedą doradcą ministra w sprawie przyznania środków na remont 
       budynku przy ul. Okrzei 34 (po byłym sądzie) Ministerstwo przyznało nam kwotę  
       500 000,00 zł i udział własny 100 000,00 zł z Fundacji Muzycznej, 
    - Spotkanie z p. Grzegorzem Furmańskim Zastępcą Dyrektora Generalnej Dyrekcji  
       Lasów Państwowych w sprawie miejscowego planu zagospodarowania   
       przestrzennego dla Międzygórza, 
9/ 21.01.2011 r. 
     -   Posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie zmian statutu, 
     - Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia Gmin Polskich EUROREGIONU GLACENSIS, 
     - Zebranie Wiejskie w Pławnicy, 
10/ 22.01.2010 r. - Zebranie Wiejskie w Długopolu Dolnym, 
11/ 23.01.2011 r. - Zebranie Wiejskie w Nowym Waliszowie, 
12/ 24.01.2011 r. - Spotkanie z Dyrekcją, Radami Pedagogicznymi, Rodzicami, 
Mieszkańcami 15 miejscowości oraz Radnymi w sprawie przekształceń poprzez likwidację 
szkół wiejskich w Starej Łomnicy, Długopolu Dolnym, Pławnicy i Wilkanowie.  
13/ 25.01.2011 r. 
      - Zebranie Wiejskie w Międzygórzu, 
      - Zebranie Wiejskie w Kamiennej, 
      - Zebranie Wiejskie w Piotrowicach, 
      - Spotkanie z p. Tadeuszem Szmiglem Prezesem Fundacji Ka-Tet z Wrocławia w  
         sprawie pomocy Stowarzyszeniom i mieszkańcom chcącym założyć stowarzyszenie  
        do prowadzenia szkół publicznych, 
      - Spotkanie z p. Mariuszem Łotockim Prezesem Zarządu Polish Biogas Investments  
        Sp. z o.o. z Opola w sprawie zakupu działki pod inwestycje i budowy zakładu  
        produkcji palet, 
     - Spotkanie z p. Markiem Łaciakiem z TV Wrocław w sprawie filmu promocyjnego  
        dla Międzygórza, 
14/ Gospodarka lokalowa: 
      - lokale użytkowe przejęte: 0 
      - lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 1 
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      - lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 0 
      - lokale użytkowe oddane w najem w drodze rokowań: 0 
      - pozyskane mieszkania: 1 
      - przydzielone mieszkania: 1 

• po zakończonym remoncie kapitalnym - 0 
• do remontu kapitalnego - 0 

      - zamiany mieszkań: 
• wzajemne (pomiędzy najemcami) - 0 
• z urzędu - 1 

15/ Gospodarka mieniem gminnym: 
       - sprzedaż lokale (ilość zawartych aktów notarialnych): 6 

• mieszkalne: 5 
• użytkowe: 0 
• budynki (budowle): 0 
• nieruchomości niezabudowane: 1, w tym działki budowlane -1; grunty rolne - 0 

• sprzedaż prawa użytkowanie wieczyste - 0 
• decyzja o przekształceniu prawa użytkowania wieczystego - 0 

- dzierżawa gruntów rolnych: 35 w tym: rolne przedłużenia - 31, nowe - 1, 
 ogródki przydomowe przedłużenia - 3, nowe - 0, grunty pod garaż nowe - 0,   

   przedłużenia -0 
16/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 32 
17/ Informacja demograficzna: 
       - urodzenia: 11 
       - zgony: 15 
 

6. Zapytania radnych 
1/ Dariusz Krzemiński - radny – prosi o informację czy są podejmowane działania aby 
przy zejściu ze schodów z ul. Kupieckiej do piekarni przy ul. Międzyleśnej były 
namalowane pasy przejścia dla pieszych. 
Renata Surma - burmistrz – informuje, że: będzie prosić o interwencję i pomoc finansową, 
co mogło by pomóc w realizacji tego celu, jednak zaangażowanie ze strony mieszkańców i 
działaczy bystrzyckich jest równie potrzebne. Mówi również o konieczności spełnienia 
pewnych warunków, na przykład bariera odgradzająca od murów obronnych, a kiedy te 
wymogi zostaną spełnione to w przyszłości mogłyby się w tym miejscu pojawić przejścia 
dla pieszych. 
 
2/ Piotr Budnik - radny – pyta, czy jest znany termin ukończenia prac drogowych na ulicy   
Sienkiewicza w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Renata Surma - burmistrz – odpowiada, że w pierwszej wersji termin ukończenia prac 
przypadał na 31 grudnia 2010 roku. Komentuje również sytuację jaka miała miejsce w 
czasie tych prac, o np. opóźnieniach czy też nieporządku na placu budowy. Informuje że 
umowa jest przedłużona albo do końca kwietnia, albo do końca maja, ze względu na aurę. 
Wspomina również o ulicach: Okrzei (termin ukończenia prac do 30 czerwca), Leńskiego 
(termin wydłużony do 31 maja) i Rycerskiej. 
 
3/ Marian Adamów - radny – pyta o sytuację dot. działek gruntowych w górnej części 
Wilkanowa już po regulacji rzeki, co się z nimi stanie i jaki charakter otrzymają. 
Renata Surma - burmistrz – odpowiada radnemu, że mówiła o tym na jednej z 
poprzednich sesji. Informuje, o tym że prosiła kierownika wydziału geodezji aby w 
opracowywanej zmianie studium działki gminne zostały przekwalifikowane na działki 
budowlane, około 700 ha gruntów gminnych. Nie jest dzisiaj w stanie odpowiedzieć czy 
działki te zostały uwzględnione, czy są w terenie zalewowym. Prosi o przypomnienie tej 
sprawy w Urzędzie, po tym jak skontaktuje się z firmą prowadzącą prace nad zmianą 
studium. 
 
4/ Jan Szkwarek - radny – pyta o plany podwyżki opłat za wywóz nieczystości stałych i 
płynnych w marcu, o których dowiedział się od mieszkańców Pławnicy, Waliszowa i 
Międzygórza. 
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Renata Surma - burmistrz – informuje o nowym projekcie uchwały, który do niej wpłynął 
od prezesa ZUK-u, dodatkowo dodaje, iż osobiście nie zgadza się z nią, ale to Rada 
podejmuje ostateczną decyzję. Dodaje, że sama przedstawi swoje propozycje podwyżek. 
 
5/ Jan Pięta - radny – prosi o interwencję w sprawie skrzyżowania z drogi 33, do 
miejscowości Zabłocie na moście, żeby zamontować tam oświetlenie lub chociaż 
oznaczyć to miejsce znakami „miejsce szczególnie niebezpieczne”. 
Renata Surma - burmistrz – pyta czy chodzi o drogę powiatową i informuje zaraz po tym 
pytaniu, że ustaliła z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad, że od końca lutego 
bądź marca, odcinek od skrzyżowania do Pławnicy do Żelazna będzie poddany 
remontowi. Poprosiła też o frezowinę  która będzie z tej drogi. Dodatkowo będą chodniki w 
Starym Waliszowie w okolicach przystanku autobusowego. Uważa, że jest to dobry 
moment, aby zwrócić uwagę na poprawienie bezpieczeństwa tego skrzyżowania do 
Zabłocia. Pracownicy GDDKiA muszą najpierw ustalić konieczność wykonania chodnika, 
dokonać odpowiednich pomiarów i wtedy dopiero możemy wystąpić z wnioskiem o 
wykonanie konkretnych prac. 
Wymogi drogi krajowej powodują konieczność ustawiania w niektórych miejscach barier 
ochronnych, a o tym była mowa m. in. na zebraniu w Wilkanowie.  
 
6/ Jerzy Klajn - radny – pyta o ulicę Międzyleśną w Bystrzycy, a konkretnie o to, jaka jest 
przewidziana nawierzchnia drogi. 
Renata Surma - burmistrz – Informuje, że zostanie zastosowana podbudowa betonowa. 
Dodaje, że w miarę tego jak rozwijał się będzie remont i rozmowy z Powiatem, będzie 
prosiła radę o zmiany w budżecie na wymianę sieci energetycznej na tej ulicy. 
Nawierzchnia ulicy będzie asfaltowa. 
 
7/ Jerzy Klajn - radny – pyta czy nie lepiej by było położyć kostkę brukową, tak jak było 
kiedyś. 
Renata Surma - burmistrz – odpowiada, że jest tam spad, więc przy opadach śniegu, 
oblodzeniach itd. kostka brukowa może okazać się bardzo niebezpieczna, przytacza 
przykład ulicy Wojska Polskiego, gdzie przy spadzie i skrzyżowaniu jest jednak położony 
asfalt ze względów bezpieczeństwa. 
 
8/ Marek Krytak - radny – prosi o interwencje i pomoc w przeciwdziałaniu zniszczeniu 
nawierzchni ulicy Wojska Polskiego w Międzygórzu robionej w 1998 roku po powodzi. Jest 
to droga powiatowa. 
Renata Surma - burmistrz – tłumaczy, że w powiecie jest bardzo ciężka sytuacja 
związana z remontami dróg, ale ma nadzieję na interwencje radnych powiatowych, na 
remont chociażby odcinka tej ulicy od „Hotelu nad wodospadem” do „Millenium”. 
 
9/ Piotr Budnik - radny – wnioskuje o zaproszenie dyrektora Dyrekcji Dróg Powiatowych 
na sesję, w sprawie omówienia problemów z drogami np. w Ponikwie, Wyszkach i 
wytłumaczenia kiedy te drogi zostaną wyremontowane. 
Renata Surma - burmistrz – informuje o spotkaniu z przedstawicielami Zarządu Dróg 
Powiatowych i z zastępcą dyrektora ZDP na naradzie sołtysów. Mówi, że pewne remonty 
są w perspektywie, ale nic pewnego nie ma, trzeba dalej nachodzić, naciskać i być może 
wtedy uda się uzyskać środki na remonty. 
 
10/ Jan Pięta - radny – proponuje, aby planowany chodnik przedłużyć ze Starego 
Waliszowa do skrzyżowania w Zabłociu, żeby mieszkańcy mogli bezpiecznie dojść do 
sklepu czy przystanku autobusowego, to jest ok. 300 m. 
Renata Surma - burmistrz – mówi, że nie widziała jeszcze dokumentacji, ale zapyta o tą 
sprawę. 
 
11/ Marian Adamów - radny – pyta o możliwość zatrudnienia stażystki w Biurze Rady ze 
względu na ogromna liczbę dokumentów przygotowywanych dla radnych. 
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Renata Surma - burmistrz – odpowiada, że jeżeli ktoś jest dodatkowo zatrudniony to są 
pretensje, że jest za dużo etatów. Informuje o cięciach w budżecie powiatowym na 
zatrudnianie stażystów. Opowiada o stażystach z funduszy europejskich, którzy zostali 
zatrudnieni w Urzędzie na konkretne wydziały. 
 
12/ Andrzej Wziątek - średnio 3-5 godzin dziennie jest w Biurze Rady, a i tak zdarzają się 
telefony do domu w sprawie przyjścia do Biura. W związku z tym informuje, że pomaga ile 
może p. Kazimierzowi Kustrze bądź radnym, ale prosi jednocześnie Panią Burmistrz o 
dodatkowe zatrudnienie w Biurze Rady. 
Renata Surma - burmistrz – odpowiada o skomplikowaniu się sytuacji zatrudnienia 
wewnętrznego w Urzędzie i przesunięcia które miały być wykonane do Biura Rady spaliły 
na panewce. Zapewnia, że w przypadku pojawienia się stażysty, będzie on skierowany do 
Biura Rady. 
 
 

7. Informacje Przewodniczącego Rady 
1) 18 stycznia br. uczestniczył w Posiedzeniu Związku Gmin Śnieżnickich.  
2) tego samego dnia w Biurze Rady, spotkał się z nauczycielami i rodzicami szkół  
     przewidzianych do likwidacji, i wtedy zapadła decyzja o spotkaniu z rodzicami  
     w dniu 20 stycznia w ratuszu. 
3) 24 stycznia spotkanie z rodzicami odbyło się ponownie, już z udziałem burmistrza. 
4) 25 stycznia wziął udział w posiedzeniu wszystkich przewodniczących rad z terenu  
    powiatu kłodzkiego w Polanicy Zdroju. Nastąpiła wymiana informacji, poglądów  
    i doświadczeń. 
5) 26 stycznia był na spotkaniu Stowarzyszenia Przedsiębiorców, Rzemieślników  
     i Kupców. Rozmawiano tam o sprawach bieżących (szkołach, szpitalu, inwestycji na  
    Białej wodzie, cmentarzu itp.). 

6) przedstawia pismo p. Jana Wielkiego z Gorzanowa o pomoc przy  
    zabezpieczeniu brzegu rzeki Nysy Kłodzkiej, która ciągle podmywa i zabiera  
    coraz więcej ziemi z jego posesji – pismo to przekazuje p. Burmistrz. 
7) przedstawia protesty dotyczące zamiaru likwidacji szkół podstawowych: 
    a) grona pedagogicznego Szkoły Podstawowej w Wilkanowie, 
    b) rodziców uczniów, nauczycieli, pracowników oraz Dyrektora Szkoły  
        Podstawowej w Pławnicy, 
    c) rady rodziców przy szkole podstawowej w Długopolu Dolnym. 
8) informuje, że przekazywane są mu problemy, zażalenia i prośby mieszkańców gminy. 
 
 

8. Sprawy różne i wolne wnioski 
1) Jerzy Klajn – radny –  informuje, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu planuje  
    przeprowadzenie wizytacji szkół przewidzianych do likwidacji: 
    a) spotkania z dyrektorami i nauczycielami wg kolejności:  
        - 31 stycznia 2011 Długopole Dolne; 
        - 1 lutego 2011 Pławnica; 
        - 2 lutego 2011 Wilkanów; 
        - 3 lutego 2011 Stara Łomnica. 
    b) spotkania z rodzicami i nauczycielami wg kolejności: 
        - 5 lutego 2011 Długopole Dolne; 
        - 7 lutego 2011 Pławnica; 
        - 8 lutego 2011 Wilkanów; 
        - 9 lutego 2011 Stara Łomnica. 
 
2) Artur Pokora - Sekretarz sesji - poinformował, że nie wpłynął do niego żaden wniosek.  
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9. Zamknięcie obrad    
       Wobec wyczerpania porządku obrad – przewodniczący podziękował sekretarzowi 
sesji za pełnienie tego obowiązku oraz radnym za udział i wszystkim za współpracę i  
z a m k n ą ł    o b r a d y  piątej sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  o 
godz. 1520. 
 
 
Protokółował 
Kazimierz Kustra 


